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Folketingets Lovsekretariat 

Christiansborg  

1240 København K 

Folketingsmedlem Søren Egge Rasmussen (EL) har den 30. juli 2015 stillet mig 

følgende spørgsmål nr. S 32, som jeg hermed skal besvare.  

 

Spørgsmål nr. S 32: 

 

"Er det ministerens vurdering, at det kræver en ny politisk behandling, hvis et andet 

firma ønsker at få tildelt den licens, som Total har leveret tilbage for Nordsjælland, og 

vil ministeren informere Folketinget, når og hvis der fremsættes et ønske herom?" 

 

Svar 

 

Tilladelse 2/10 (Nordsjælland) blev tilbageleveret til staten den 1. juli 2015. 

Tilladelsen er dermed ophørt og kan ikke overdrages til andre selskaber. 

 

Den tidligere regering indførte en pause for tildeling af nye tilladelser til efterforskning 

og indvinding efter skifergas på land. Den midlertidige pause blev indført for at 

undersøge muligheden for at fremme en produktion af skifergas, der kan ske 

sikkerheds- og miljømæssigt fuldt forsvarligt.  

 

Inden der igen kan gives nye tilladelser, hvor det efterforskningsmæssige mål er 

skifergas, skal der gennemføres en evaluering af de erfaringer, der indhentes fra 

boringen i Nordjylland, og af erfaringer fra et nyt nationalt studie og fra nye 

internationale analyser. 

 

Regeringen vil på baggrund af evalueringen og erfaringerne overveje, om der igen 

skal kunne udstedes nye tilladelser, hvor efterforskningsmålet er skifergas.  

 

Jeg kan bekræfte, at Folketinget vil blive informeret, hvis det igen skal være muligt at 

søge om nye tilladelser. 

 

Jeg vil herefter, hvis der indkommer ansøgninger, som fører til meddelelse af 

tilladelser, forelægge en redegørelse efter undergrundslovens § 6 for Folketinget, 

som omtalt i besvarelsen af spørgsmål S 15 af den 17. juli 2015.  

 

Med venlig hilsen 

 

Lars Chr. Lilleholt 
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S 32 endeligt svar 
Offentligt


